
Хайнан: гореща  
дестинация

Някои коментатори наричат 
неуспешната военна авантюра 
на САЩ в Афганистан „най-
дългата война на Щатите“. 
Това е вярно, но само когато 
се отнася за настоящия 21-ви 
век. Защото почти същата 
продължителност има и друг 
въоръжен конфликт в региона, 
САЩ – Виетнам (1955 – 1975).

Макар че двете войни са 
отдалечени почти с половин 
век, те си приличат в много 
отношения.

И най-важното, може би, 
е агресивността, проявена 
от Белия дом – особено 
във Виетнамския конфликт, 
наричан още „мръсната 
война“ на Америка. Ето 
някой позабравени цифри – 
900 000 убити виетнамци в 
сраженията за „установяване 
на демокрацията и човешките 
права“, 50 хиляди загинали 
млади американци и още над 
350 000 останали инвалиди. 
И най-фрапиращото – до 
ден днешен между т. нар. 
„ветерани от Виетнам“  
в САЩ, 58 000 души са 
сложили доброволно край  
на живота си.

И тогава американците 
в паника се изнасят от 
Сайгон, както сега хаотично 
бягат от Кабул, столицата на 
Афганистан. Равносметката 
за Белия дом е печална и 
в двата случая. Милиарди  
доларови загуби, безсмислени 
жертви на млади хора – 
това е траекторията на един 
военнополитически провал на 
Щатите от Сайгон до Кабул.

Това е и нещо повече 
– провал на цялостната 
политика на САЩ в 
Азия, която периодично 
дестабилизира обстановката в 
региона, прави мира заложник 
на военни планове – както 
там, така и в целия свят. А 
потърпевшите са само Щатите 
– губят не само пари, но и 
доверие и престиж.

Петър ГЕРАСИМОВ

Траекторията на 
един провал – от 
Сайгон до Кабул
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143 китайски компании 
попаднаха в класация 
„Форчън Глобал 500“ 
I стр. 5

270-годишнината от 
мирното освобождение 
на Тибет
В Лхаса се проведе тържество по 
повод 70-годишнината от мирното 
освобождение на Тибет, на което 
присъства членът на Постоянния 
комитет на Политбюро  
на ЦК на ККП и председател  
на НК на КНПКС Уан Ян. 

Усилено международно 
сътрудничество в 
областта на дигиталната 
икономика
На 23 август председателят 
на Китай Си Дзинпин изпрати 
поздравително писмо до форума 
за сътрудничество между Китай и 
ШОС в дигиталната индустрия и 
ЕКСПО за интелигентна индустрия.

I I

Екшън филмът  
„Бушуващ огън“  

4

ного деца, организирани от летни детски цен-
трове, посещават фермите край град Хъфей, 
провинция Анхуей, Източен Китай, където 

се запознават с условията на селския труд и пома-
гат при прибирането на реколтата – едно запомня-
що се преживяване.М

Деца помагат в селското стопанство
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а 19-ти август 
в Лхаса се про-
веде тържество 
по повод 70-го-
дишнината от 
мирното осво-

бождение на Тибет.
На него присъства чле-

нът на Постоянния комитет 
на Политбюро на ЦК на 
ККП и председател на НК 
на КНПКС Уан Ян, кой-
то заяви в речта си пред 
участниците, че в момента 
страната се намира в клю-
чов за постигане на нацио-
нално възраждане етап и 
навлиза в нова епоха на 
всестранното изграждане 
на социалистическа модер-
на държава. 

Всичко това поставя со-
циалното и икономическо 
развитие на Тибет на но-
ва отправна точка в своя-
та история.

От страна на местното 
население, 60-годишният 

а 19 август ки-
тайският лидер 
Си Дзинпин из-
прати отговор 
на писмо от 
партийни ра-

ботници в Цанюенската ав-
тономна околия на провин-
ция Юннан, в която живе-
ят представители на етноса 
уа. В него той ги насърча-
ва да продължават да бъ-
дат близо до хората, ръко-
водейки ги в усилията им 
за изграждане на по-добър 
живот и да поддържат на-
ционалното единство.

Си Дзинпин изтъква в 
писмото си, че е запознат с 
големите промени в околи-
ята, настъпили в резултат 
на мерките за избавяне от 
бедността, и чувства при-
вързаността и предаността 
на хората към ККП. 

„Извеждането от бедно- 

а 17 август Ки-
тайската ислям-
ска асоциация 
бе домакин на  
международен 
онлайн симпо-

зиум, посветен на тран-
сформацията и модерни-
зацията на мюсюлманска-
та религия в съответствие с 
времето. По време на сим-
позиума бяха дискутирани 

теми като мирното същест-
вуване и взаимното учене 
на различните цивилиза-
ции и култури една от друга 
на фона на дълбоката инте-
грация между групи хора с 
различни вероизповедания.

Президентът на асоциа-
цията Ян Фамин предста-
ви развитието на Исляма в 
съвременен Китай. Той из-
рази желание ислямските 

кръгове в различни страни 
да положат общи усилия, 
за да надмогнат пречките 
и неразбирателствата меж-
ду държави, етноси, рели-
гии и култури, да покажат 
на практика мъдростта на 
исляма и работят за един-
ството, сътрудничеството и 
прогреса на мюсюлманите 
по света в духа на общност-
та на споделена съдба.

Н
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70-годишнината от мирното 
освобождение на Тибет

Успехът на борбата с бедността  
е ключ към по-добрия живот

Международен симпозиум 
за модернизацията на 
мюсюлманската религия

Дандзън заяви, че подобря-
ването на живота на тибе-
тците не идва лесно и не 
трябва да се позволи на се-
паратизма да унищожи по-
стигнатото досега.

През 1951 г. бе обяве-
но мирното освобожде-
ние на Тибет. В последни-
те 70 години централното 

правителство винаги е по-
ставяло на приоритетно 
място развитието на ти-
бетската икономика и по-
добряване стандарта на жи-
вот на хората в района, на-
сочва усилията на цялата 
страна в подкрепа на из-
граждането и напредъка 
на Тибет.

стта е важна стъпка към 
подобряването на живота. 
Затова ние ще продължим 
да работим за възраждане 
на селата и за общото за-
могване, както и за проспе-
ритета и стабилността в по-
граничните райони“, пише 

още китайският лидер.
Цанюенската автономна 

околия се намира в югоза-
падния граничен район на 
Китай. До края на 2019 г. 
над 40 000 души от 67 се-
ла там са били изведени от 
бедността.

Китайските инвестиции 
в страните от  
„Един пояс, един път“ 

Над 1600 онлайн болници 
са открити в Китай

о данни на Ми-
нистерството на  
търговията, през  
първите 7 месе-
ца на тази годи-
на, нефинансо-

вите преки инвестиции в 
чужбина са били 406,52 ми-
лиарда юана, което пред-
ставлява спад от 4%. Обе-
мът на договорените про-
екти с чужбина достига 
508,13 милиарда юана или 
увеличение от 3,4%.

Говорителят на Ми-
нистерство на търговия-
та Гао Фън изтъкна, че 
през първите 7 месеца, 
китайските инвестиции в 
страните от инициативата 
„Един пояс, един път“ са 
нараствали непрекъснато, 

а договорените проекти са 
на стабилно ниво.

От януари до юли, раз-
мерът на нефинансовите 
преки инвестиции на Ки-
тай в страните от „Един 
пояс, един път“ е достиг-
нал 11,29 милиарда долара, 
който е увеличение с 9,9% 
в сравнение със същия пе-
риод на миналата година. 
Общата сума на договоре-
ните проекти в рамките на 
инициативата е 64,42 ми-
лиарда долара. 

Гао Фън посочи, че ин-
вестициите в научни из-
следвания и разработки, 
технологични услуги, про-
мишлено производство, 
транспорт и социални ус-
луги се повишават.

о момента в Ки-
тай са открити 
повече от 1600 
интернет болни-
ци, като близо 
49 милиона ду-

ши са получили онлайн ди-
агноза и лечение чрез тях 
през 2020 г., каза на форум 
в петък заместник-директо-
рът на Държавната здрав-
на комисия, Ю Сюедзюн.

„Дигиталното здраве-
опазване се превърна в 
стратегическа посока за 
много страни, които це-
лят да трансформират и 
подобрят здравните си ус-
луги, а Китай полага ог-
ромни усилия в интегри-
рането на информацион-
ните технологии със здра-
веопазването“, добави Ю 
Сюедзюн.

Той посочи още, че 

моделът Интернет + здра-
веопазване се е превърнал 
в неделима част от меди-
цинските услуги, а пре-
димствата му проличаха 
ясно в борбата с епидеми-
ята от COVID-19 в Китай.

Неговото мнение се 
споделя и от представи-
теля на СЗО в Китай,  
д-р Годън Галеа. Чрез ви-
деовръзка на форума той 
каза, че използването на 
силата на цифровата тех-
нология е от решаващо 
значение за постигане на 
всеобщо здравно осигу-
ряване, а челни техноло-
гии, като виртуална тера-
пия и дистанционно на-
блюдение, имат потенциа-
ла да подкрепят здравните 
системи за постигане на 
по-добри диагнози и по-до-
бър достъп до услуги.

П
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70年前，随着“十七条协
议”的签订，西藏迎来了和
平解放。

70年后，自然条件严酷
的西藏同全国一道，告别
了绝对贫困，生活在这片
高山厚土上的人们走上了
建设团结富裕文明和谐美
丽的社会主义现代化新西
藏的康庄大道。

70年，西藏人民从一穷二
白到摆脱贫困，实现全面小
康。雪域高原，换了人间！

江河可鉴，雪山为证。
历史有力证明，没有中国
共产党就没有新中国，也
就没有新西藏。今天的西
藏正处于历史上最好的发
展时期。在党的坚强领导
下，高原儿女对西藏美好
的明天充满信心。

信心，来自于以习近平
同志为核心的党中央的
关心。西藏和平解放70年
来，党中央在推动西藏发
展稳定、造福西藏各族人
民的历史进程中，作出了一
系列重大决策部署，为西
藏经济社会发展提供了根
本保障。今年7月，习近平总
书记来到西藏考察调研，

新华时评：共绘雪域高原美好新蓝图

作为中共中央总书记、国
家主席、中央军委主席到
西藏庆祝西藏和平解放，
这在党和国家历史上是第
一次。习近平强调：“就是
要表达党中央对西藏工作
的支持，对西藏各族干部
群众的关怀。”

信心，来自于对方向和
道路的恒心。党的十八大
以来，中央在深化对西藏
工作的规律性认识、总结
党领导人民治藏稳藏兴
藏的成功经验的基础上，
形成了新时代党的治藏方

8月23日，以“节能降碳，
绿色发展”为主题的2021
年全国公共机构节能宣传
周正式启动。碳达峰、碳中
和、垃圾分类、减塑、反食
品浪费……绿色低碳生活
正日渐成为社会新风尚。

公共空间“绿”意盎然
渔业养殖与光伏发电结

合在一起会产生怎样的效
应？在位于浙江东部的偏
远海岛嵊泗县洋山镇生态
高效养殖示范基地里，“上
可发电、下可养殖”的发电
新模式正在实践，1932个
养殖池上方架设光伏板阵
列，光伏板下方水域养殖
南美对虾，渔业养殖和光
伏发电互融互补。

国家电网嵊泗县供电公
司副总经理朱克橙介绍，
该项目利用养殖车间屋面
建设5.9兆瓦光伏电站，年
均发电量582.5万千瓦时，
与同等规模的火电相比，
每年可节约标煤716吨，减
少各类有害气体排放约22
吨，有效推动渔村绿色发
展、海岛清洁能源转型。

除了海岛上刮起的“绿
色风潮”，不少公共服务机
构也日益重视节能降碳、
绿色发展。作为重点用能
单位，大型综合性医院做
好节能降耗不仅是社会责
任，而且对于降低成本、安
全保障可持续发展意义重
大。

宁 波 市 第 一 医 院 从

新华全媒+｜开启绿色低碳新生活——全国节能宣传
周活动扫描

2019年开始就着力分析医
院建筑的能耗特点，挖掘
医院的节能潜力。“我们从
空调节能改造、标准化机
房建设、净化设备改造等
项目入手，把医院所有重点
设备纳入节能监控平台统
一管理，并引入第三方专
业机构运营，帮助医院克
服节能项目经济效益不明
显、占医院精力太大的担
心。”宁波市第一医院院长
孙杰介绍，节能项目年整
体节能率10%以上，年减
排二氧化碳约1200吨，相
当于种树约7万棵。

垃圾分类变“废”为宝
把生活垃圾做成“三明

治”生物肥，再用于居民种
花、种菜；每月精准分类10
次以上还可获得奖励……
山东省胶州市创新垃圾分

类模式，受到居民欢迎。
据胶州市住房和城乡建

设局局长纪文峰介绍，今
年4月，胶州市试点垃圾分
类新办法——厨余垃圾生
物堆肥。小区业主每天将
菜叶、果皮、鸡蛋皮等厨
余垃圾分类放在门口，每
天物业工作人员会上门收
取，收集的厨余垃圾统一
送到小区西门的垃圾房，
和破碎的枯枝落叶一起、
混合菌种，做成“堆肥三明
治”，即一层破碎好的枯枝
落叶、一层厨余垃圾再加
上一层菌种，三者互相作
用，大约60天就能完成一
次生物堆肥。

纪文峰说，肥料出来后
免费向居民提供，用于养
花、种菜。用这种肥料种
菜养花不仅长势喜人，还

重走天路看变迁丨京都村的幸福生活
京都村党支部书记廖泽路（左）和驻村工作队负责人徐俊
杰合影（7月22日摄）。
一条整洁的水泥路连接村头村尾，错落有致的新房在路
旁分散开来，脚下的察隅河水流潺潺，远处的山坡上云雾
缭绕，苍山如黛，眼前尽是一幅绿意盎然的“江南景色”。
这番美景其实是在西藏自治区林芝市察隅县下察隅镇的
京都村，来自印度洋的暖湿气流使这里气候温润宜人，亚
热带原始森林茂密生长。独特的地理风光和聚居在此的
人口较少族群僜人，让这个小村呈现出不一样的“西藏风
情”。

略，为做好新时代西藏工
作提供了根本遵循。新时
代党的治藏方略是正确
的，符合西藏实际，指引未
来方向。

信心，来自于全国各
族人民携手同心。中央支
持、全国支援，让身处祖
国大家庭中的高原人民，
感受到社会主义大家庭的
温暖，体会到民族团结的
力量。这项党中央的一贯
政策，将长期坚持，认真
总结经验，开创援藏工作
新局面。

生态环保。胶州市三里河
街道水岸府邸社区居委会
主任苑萍告诉记者，领取
肥料的居民，不仅主动加
入了垃圾分类的行列，而
且还动员楼上、楼下的邻
居加入垃圾分类队伍，小
区的厨余垃圾生物堆肥形
成良性循环。

在深圳，宣传垃圾分类
已成为越来越多教师的社
会公益服务内容。2021年
7月12日，2021年深圳市
垃圾分类“蒲公英校园”计
划正式启动，计划三年内
培训教师2000余名。据了
解，创建“蒲公英校园”只是
深圳2018年启动的“蒲公
英计划”的一部分，目前已
培训的近千名“蒲公英”志
愿讲师，深入小区、学校、
机关单位，传播分类知识，
约180名市级“蒲公英”志愿
讲师授课6000余场次、影
响超100万人。

“光盘行动”快乐分享
“多余的芹菜叶摘下洗

净，开水焯后，沥水晾凉后
加辣椒油等调味品，就是
一道美味凉菜。”在青岛市
级机关食堂厨师的手中，
芹菜叶、白菜头等蔬菜“下
脚料”，已摇身变成美味可
口的“下饭菜”。

据青岛市机关事务服务
中心保障服务处负责人韩
丽涛介绍，机关不断优化
食堂配餐制作流程，打造“
节约型厨房”，对食品原材

料进行分档取料，合理使
用原材料、利用好边角料，
将各种食材“吃干榨净”。此
外，科学调度餐食数量，
强化监督通报，去年8月以
来，市级机关食堂每天回
收的餐厨垃圾较之前平均
减少一半。

深圳是一座人口密集的
现代化城市，每天产生近
30000吨生活垃圾，仅餐
饮酒楼、食堂产生的餐厨
垃圾每天就超过2000吨，
不仅造成了巨大的粮食浪
费，也给城市管理和垃圾
处理带来巨大压力。

近年来，深圳市在“无废
城市”建设试点工作中强
化“光盘行动”宣传。深圳
市豪恩科技集团股份有限
公司在深圳有员工1000多
名，早在2018年该公司就
把“光盘行动”做到了极致，
上千名员工一起吃午饭，只
产生90斤厨余垃圾，人均
不到45克。

深圳垃圾分类公益人
士徐贤是一名“光盘”达人，
她积极投身于社区居民
参与“光盘行动”的倡导和
推动工作。截至今年7月15
日，她已经连续982天，坚
持每天精选30个家庭的餐
前餐后照片，制作“光盘行
动快乐分享”拼图，超过10
万人次参与了这项活动，“
光盘行动”已成为城市文
明新风尚。（记者黄筱、王
凯、王丰）
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актуално

латният резерв 
на Китай е на-
раствал еже-
годно в про-
дължение на 15 
последователни 

години и в края на 2020 г. 
е бил 14 727,16 тона, според 
годишника на Китайската 
асоциация за злато (КАЗ).

Въпреки някои нега-
тивни фактори като епи-
демията от корона вирус 
и политиките, свързани с 
правото за добив, коли-
чеството злато в страна-
та все още е на първо мяс-
то в света, като до 2020 г. 
към резерва са добавени 
365,35 тона от благород-
ния метал.

Отбелязвайки обаче  
очевидно забавяне на тем-
повете на свиване на про-
изводството на злато през 
2020 г. в сравнение с пре-
дходните години, тран-
сформацията на китайска-
та златодобивна индустрия 
от високоскоростно към 

висококачествено развитие 
показва добра инерция.

Общият търгуван обем 
злато на китайския пазар 
е бил 95 500 тона през 
2020 г., което представля-
ва 13,72% от сделките в 
световен мащаб.

Годишникът, публику-
ван от КАЗ, предоставя 
аналитичен доклад за раз-
витието и бъдещите тен-
денции на китайската зла-
тодобивна индустрия, об-
хващащ цялата индустри-
ална верига, включително 
проучвания, добив, прера-
ботка и инвестиции.

Златният резерв на КНР е 
нараствал в продължение на 
15 последователни години

З

рез първата по-
ловина на годи-
ната концентра-
цията на фини 
прахови части-
ци PM2.5 в Ки-

тай е намаляла с 2,9% на 
годишна база. С 1,1% по-
вече са реките и езерата, в 
които качеството на вода-
та се е повишило, а в края 
на 2020 г. е окончателно 
прекратен дългогодишни-
ят внос на твърди отпадъци 
от чужбина, заяви на прес-
конференция  министърът 
на екологията и околната 
среда Хуан Жунциу. Той по-
сочи, че ведомството му е 
актуализирало списъка за 
забрана на вноса на твърди 
отпадъци, в който в момен-
та има 56 категории.

Биоразнообразието е 
тясно свързано с глобал-
ното опазване на околната 

ай-високата ма-
гистрала в све-
та, свързваща 
градовете Наг- 
чу и Лхаса в ав-
тономен район 

Тибет, беше пусната в дви-
жение. Скоростната магис-
трала „Нагчу-Лхаса“ е с об-
ща дължина от 295 км и 
средна надморска височи-
на от 4500 м. Тя е част от 
магистралата, свързваща 
Пекин и Лхаса. 

Също така е първа-
та магистрала, свързваща 
Лхаса с пасищата в Севе-
рен Тибет.

Благодарение на ново- 
изградената магистрала пъ-
туването между Лхаса и град 
Нагчу ще се съкрати до 3 ча-
са от предишните 6. Очаква 

П

Н

Качеството на въздуха и 
биоразнообразието в страната 
се подобряват

Най-високата магистрала в света 
бе отворена за движение

среда, каза министърът, и 
припомни, че в последно 
време в Китай се наблю-
дава увеличение на попула-
циите на гигантските пан-
ди, които живеят в дивата 
природа, и на тибетските 

антилопи. Това – по думи-
те му – е доказателство за 
ефекта от мерките за за-
щита на биоразнообрази-
ето в страната и засилва-
нето на контрола в тази  
област.

се магистралата да увели-
чи значително транспорт-
ния капацитет и подобри 
сигурността на коридора, 

свързващ Тибет със северо-
западната провинция Цин-
хай, каза още служител на 
министерството.

а 23 август пред-
седателят на Ки-
тай Си Дзин- 
пин изпрати поз-
дравително пис-
мо до форума за 

сътрудничество между Ки-
тай и ШОС в дигитална-
та индустрия и ЕКСПО за 
интелигентна индустрия 
(Smart China Expo).

В писмото си китайският  
лидер посочва, че е настъ-
пил периодът за ускорено 
развитие на дигиталната 
икономика. 

Н

Китай желае да засили международното 
сътрудничество в областта на дигиталната икономика

Бурното развитие на но-
вите технологии, като 5G, 

изкуствения интелект, ин-
телигентния град, нови 

модели и платформи, оказ-
ва дълбоко влияние върху 
глобалните технологични 
иновации, индустриална-
та структурна регулация и 
социално-икономическото 
развитие. 

През последните годи-
ни Китай се активизира 
в действията за интегра-
цията между дигитализа-
цията на индустриите и 
социално-икономическо-
то развитие.

Председателят Си Дзин- 
пин изтъкна, че по случай 

20-ата годишнина от съз-
даването на ШОС Китай 
желае заедно с различни-
те страни членки да раз-
вива „духа от Шанхай“, 
задълбочено да участва в 
международното сътруд-
ничество в областта на 
дигиталната икономика, 
с цел дигитализацията да 
даде тласък за социално 
икономическото развитие 
и създаване нова среда за 
международното сътруд-
ничество в областта на ди-
гиталната икономика.

Параолимпийската делегация пристигна в Токио
Първата група от китайската делегация за 
Параолимпийските игри в Токио пристигна 
на международното летище Нарита в Токио, 
Япония. Групата от около 190 включва спортисти, 
състезаващи се по колоездене и плуване.
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коментари

Давайки  Китай 
за пример, Мишел 
Колон каза, че 
„много експерти 
от научната 
общност са 
съгласни, че 
пътят на Китай е 
правилен“

Страницата подготви  
Любомир МИхАйЛОВ

Белгийски писател: Западът би трябвало да се поучи от 
КНР за борбата с COVID-19

З

Китайските 
компании заемат 
първото място  
в световния 
пазарен дял в 
17 от общо 70 
категории

Доклади от 
търговските 
камари на 
Съединените 
щати, Европейския 
съюз и Япония в 
Китай показват 
доверието на 
чуждестранните 
компании в пазара

Японски медии: Китайските компании с водещ 
пазарен дял са се увеличили значително

Доверието и очакванията на чуждите 
инвеститори като цяло остават стабилни

П

Д

роучване на 
японския биз-
нес всекиднев-
ник „Никей“ за 
дяловете на ос-
новните проду-

кти и услуги за 2020 г. по-
казва, че китайските компа-
нии заемат първото място  

в световния пазарен дял в 
17 от общо 70 категории, 
което е значително увели-
чение спрямо 2019 г.

Проучването показва 
още, че китайските компа-
нии в сектори като мобил-
ните комуникации, батерии 
за автомобили, персонални 

компютри, фотоволтаични 
панели, LCD панели, каме-
ри, корабостроене, големи 
и средни камиони и транс-
порт на суров петрол, перал-
ни машини, хладилници, до-
макински климатици се на-
реждат на първото място по 
световен пазарен дял.

Последното проучване 
сочи също, че американ-
ските компании са на пър-
во място по световен па-
зарен дял в 24 категории, 
включително операционни 
системи за смартфони, ин-
телигентни часовници, об-
лачни услуги и други.

оверието и оч-
акванията на 
чуждестранни-
те инвеститори 
към китайския 
пазар като цяло 

са стабилни, според Минис-
терството на търговията.

Доклади, публикува-
ни от търговските кама-
ри на Съединените ща-
ти, Европейския съюз и 
Япония в Китай, наред с 

други, показват доверието 
на чуждестранните компа-
нии в пазара, заяви гово-
рителят на министерство-
то Гао Фън.

Почти две трети от аме-
риканските и 59 процен-
та европейските фирми са 
взели решение да разширят 
бизнеса си в Китай, докато 
36,6 процента от японски-
те също планират увели-
чение на инвестициите си, 

каза Гао, цитирайки данни 
от докладите.

Преките чуждестранни 
инвестиции в континентал-
ната част на Китай продъл-
жават да нарастват от вто-
рата половина на миналата 
година, добави той.

Реално използваните 
преки чужди капитали са 
нараснали с 25,5 % на го-
дишна база до 672,19 млрд. 
юана през първите седем 

месеца, показват данните 
на министерството.

По думите на говорите-
ля на министерството Гао 
Фън, страната ще продъл-
жи да разширява отваря-
нето, да оптимизира биз-
нес средата и да помага на 
чуждестранните инвести-
тори и предприятия да се 
развиват в Китай.

ападните стра-
ни не реагираха 
бързо на избух-
ването на новия 
тип коронавирус, 
за да контроли-

рат ефективно разпростра-
нението му, тъй като не  се 
поучиха от опита на Ки-
тай, коментира за Синхуа 
белгийският писател Ми-
шел Колон в интервю за 
Синхуа. 

Китай „реагира бързо и 
предприе драстични стъп-
ки“, за да ограничи раз-
пространението, каза пи-
сателят на „Болна планета: 
7 урока от COVID“, отбе-
лязвайки, че Китай е една 

от първите страни, изпра-
вени пред вируса. Западни-
те правителства обаче бя-
ха много по-бавни при въ-
веждането на блокировки 
и драстични мерки. 

„Правителствата не бя-
ха готови да се борят с раз-
пространението на корона-
вируса и не реагираха на-
време, тъй като не можеха 
да научат уроците на Ки-
тай“, казва писателят Ми-
шел Колон. 

Книгата на белгий-
ския писател, публикува-
на през декември минала-
та година, изследва причи-
ните, поради които запад-
ните страни не са успели да 

предприемат бързи и ефек-
тивни мерки, като напри-
мер контрол на пътувани-
ята, провеждане на тесто-
ве в цялата страна и про-
следяване на контакти, из-
пращане на доброволчески 
медицински екипи на те-
рен, предоставяне на мате-
риална подкрепа на хората 
в карантина и др.

Давайки  Китай за при-
мер, Мишел Колон каза, че 
„много експерти от науч-
ната общност са съгласни, 
че пътят на Китай е пра-
вилен“. Според него други-
те държави трябва да изу-
чат уроците и опита на Ки-
тай, но Западът отказва да 

прави това в продължение 
на години поради „комби-
нация от няколко фактора“.

За ефективното решение 
на продължаващата кри-
за, причинена от епидеми-
ята на COVID-19, писате-
лят призова държавите да 
осигурят безплатни вакси-
нации за всички гражда-
ни. „Трябва да ваксинирате 
всички по света възможно 
най-скоро. Ако не напра-
вите това, тогава вирусът, 
който е много умен по свой 
начин, ще се адаптира, ще 
се появят новите му вари-
анти и той ще стане още 
по-ефективен“, смята Ми-
шел Колон. 

Стабилизатор на световната икономика

В
момента Делта 
щамът на коро-
навируса се раз-
пространява по 
целия свят, кое-
то пречи на въз-

становяването на глобална-
та икономика. В този кон-
текст последните икономи-
чески данни на Китай при-
влякоха погледа на меж-
дународната общност те-
зи дни.

Заради неяснотите във 
външната обстановка, на-
водненията в страната и 
възстановяването на епи-
демията в някои райони, 

ръстът на няколко основни 
икономически индекса на 
Китай е спаднал, но глав-
ните макроикономически 
показатели все още са в 
нормални граници. Това 
означава, че икономиката 
продължава да се възстано-
вява и Китай играе ролята 
на стабилизатор на глобал-
ната икономика.

Статистика на Минис-
терството на търговията со-
чи, че от януари до юли та-
зи година Китай е използ-
вал чуждестранни капита-
ли на стойност 672 млрд. 
юана, което е увеличение 

с 25,5% на годишна база, 
т. е. Китай все още е горе-
ща дестинация за инвес-
тиции. Същевременно за 
същия период директните 
нефинансови инвестиции 
на Китай в държавите по 
маршрута на инициатива-
та „Един пояс, един път“ 
надвишиха 11 млрд. долара 
или 9,9% растеж в сравне-
ние с миналата година. Ос-
вен това китайските фабри-
ки запълват огромния не-
достиг в търсенето и пред-
лагането на международ-
ния пазар, причинени от 
пандемията и помагат да 

се стабилизират световните 
вериги за доставки. Трябва 
да се отбележи, че Китай 
съдейства още и за облек-
чаване на натиска от гло-
балната инфлация.

Стабилната икономика 
на Китай е наистина важна 
на фона на глобалната, в 
която има голяма несигур-
ност. Въпреки че пострада 
от протекционизма и мер-
ките срещу глобализация-
та Китай поддържа поли-
тиката за отваряне към све-
та, за да помогне за по-ско-
рошното възстановяване на 
световната икономика.

От януари до 
юли тази година 
Китай е използвал 
чуждестранни 
капитали на 
стойност  
672 млрд. юана
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Двама тайконавти отново излязоха 
в открития Космос

Марсоходът  “Джужун“ приключи 
първия си етап 

Топенето на глетчерите в Цинхай-
Тибетското плато се ускорява

Китайската логистична 
система ще стане  
по-умна и по-зелена

Нов център за бързи 
услуги за защита 
на интелектуална 
собственост

а 20 август, след 
като прекараха 
шест часа из-
вън основния 
модул на кос-

мическа станция „Тиенхъ“, 
тайконавтите Ние Хайшън 
и Лю Бомин изпълниха ус-
пешно мисията си и се при-
браха обратно в станцията, 
около час по-рано от плани-
раното. Това съобщи Радио 
Китай за чужбина. Задача-
та на тайконавтите в откри-
тия Космос е била да тест-
ват функционалните пока-
затели на скафандрите си от 
ново поколение, роботизи-
раната ръка и надеждността 
и безопасността на поддър-
жащото оборудване, свърза-
но с напускащите дейности. 

а 15 август марсохододът 
„Джужун“ е работил 90 мар-
сиански дни (92 земни дни), 
през които измина 889 метра, 
приключвайки успешно пла-

нираните изследователски задачи, съоб-
щи Радио Китай за чужбина.  

Към момента техническото му състоя-
ние е добро, а батериите са напълно заре-
дени. Предстои марсоходът да се насочи 
към южната част на равнината „Утопия“ 
за следващите си мисии. След малко по-
вече от месец, поради позицията на Марс 
спрямо Слънцето, в рамките на около 50 
дни апаратът няма да има контакт с орби-
талния модул „Тиенуън-1“, тъй като и два-
та апарата ще преминат в „спящ“ режим и 

ще прекратят работа. След края на периода 
орбиталният модул, който предоставя ре-
транслатор на сигналите на „Джужун“ 
към Земята, ще влезе в орбита за дистан-
ционното наблюдение и проучванията на 
Марс ще продължат.

итайските учени 
откриха, че на-
маляването на 
албедото е ва-
жен двигател за 
топенето на глет-

черите в Цинхай-Тибетско-
то плато и околните райони.

Платото е известно ка-
то „водната кула на Азия“ 
и е дом на множество глет-
чери, които са от жизнено-
важно значение за водния 
цикъл и ресурси.

През последните години 
глетчерите се топят, пре-
димно заради глобалното 
затопляне. Промяната им е 
силно повлияна от повърх-
ностното албедо, се посоч-
ва в статия на учените в 
сп. Earth-Science Reviews. 
Ефектът на албедо обикно-
вено се отнася до това кол-
ко добре повърхността от-
разява слънчевата енергия.

В своето проучва-
не учените от Китайска-
та академия на науките 

итай планира да 
подобри своята 
вътрешна логис-
тична система за 
търговски услуги 
и международна 

търговия до 2025 г., като я 
направи по-интелигентна, 
по-зелена и по-ефективна, 
съобщи агенция Синхуа. 
Това ще стане съгласно 
план за действие, разра-
ботен съвместно от Ми-
нистерството на търговия-
та на КНР и осем други 
държавни ведомства. През 
новия петгодишен период 
(2021 – 2025) страната ще 
се стреми да създаде мо-
дерна логистична система 
с редица влиятелни логис-
тични фирми с междуна-
родна конкурентоспособ-
ност, се казва в документа 
за разработения съвместен 
план за действие. Според 
плана използването на го-
леми данни, 5G и техноло-
гии с изкуствен интелект 
ще бъде стимулирано, за 
да се насърчава по-ефек-
тивна доставка в логистич-
ната система.

През този период ще бъ-
дат положени усилия и 
за насърчаване на из-
ползването на рецикли-
руеми опаковъчни мате-
риали, енергийно ефек-
тивни превозни средства 
и оборудване за създава-
не на зелена логистична 
система.

Според документа, в 
периода от 2021 до 2025 г.  
властите в страната ще 
създадат няколко нацио-
нални логистични бази за 
студена верига и ще раз-
работят система за раз-
пространение за целия 
процес, за да ускорят раз-
витието на логистиката в 
тази посока.

Висококачественото раз- 
витие на логистиката за 
търговски дейности и 
международна търговия 
ще допринесе за изграж-
дането на нова архитекту-
ра за развитие на „двойна 
циркулация“, в която въ-
трешният и външният па-
зар се допълват и подсил-
ват, а вътрешният е стъл-
бът, се предвижда в плана.

итайското пра-
вителство одо-
бри създаване-
то на нов център 
за предоставяне 

на по-бързи услуги, свър-
зани със защита правото 
на интелектуална собстве-
ност в град Баджоу, про-
винция Хъбей.

Той ще е първият подо-
бен в провинцията и ще се 
фокусира върху предлага-
нето на по-ефективни ус-
луги за защита правото 
на интелектуална собстве-
ност за предприятията в 
мебелната индустрия, спо-
ред Националната админи-
страция за интелектуална 
собственост.

Центърът ще помогне 
за създаването на по-ино- 

вативна и пазарно ориен-
тирана бизнес среда на Ба-
джоу, който е основен цен-
тър в китайската мебел-
на индустрия с повече от 
2000 предприятия и годи-
шен обем на продажбите 
над 19 милиарда юана.

Китай полага непрекъс-
нати усилия за подобрява-
не защитата на правото на 
интелектуална собстве-
ност, като в цялата стра-
на са създадени 27 центъ-
ра за предоставяне на бър-
зи услуги в тази сфера. Ос-
новната им цел е да бъ-
дат преодолени трудности-
те при събиране на доказа-
телства, да се намали вре-
мето за обработка и раз-
ходите, свързани със съот-
ветните спорове.

Н

Н

К

К

К

Лю Уейбо, един от ръко-
водителите на програмата, 
каза пред журналисти, че 
тази мисия е продължение 
на първата извън модула, 

отбелязва медията. Нейна-
та цел не е само изпълнение 
на операциите извън косми-
ческата станция, но и про-
верка на технологии.

и Университета на Лан-
джоу сравнили данните за 
албедото на снега по по-
върхността на глетчери-
те и евентуалното му въз-
действие върху топенето за 
периода 2001 – 2018 г. Резул-
татите показали, че свива-
нето е най-силно в Хима-
лаите и югоизточните ра-
йони на Цинхай-Тибетско-
то плато. Учените стигна-
ли до извода, че ефектът от 

намаляването на повърх-
ностното албедо може да 
предизвика около 30 до 60% 
от топенето на ледниците.

Заради силното поглъ-
щане на светлина черният 
въглерод в снега има съ-
ществен принос за намаля-
ването на албедото, което 
увеличава топенето на глет-
черите на платото през ля-
тото с приблизително 15%, 
се казва в статията.

Потребител 
изпробва  

новите  AR очила 
на изложение 

в Пекин на 
уреди за 

цифровизацията



7днесКитай
27.08. – 2.09.2021

икономика

143 китайски компании попаднаха в 
класация „Форчън Глобал 500“ 

П
од влияние на пандемия- 
та от COVID-19 прихо-
дите на 500-те най-голе-
ми компании са спад-
нали с 5% на годишна 
база и са 31,7 трилиона 

долара. Общите им печалби са 1,6 
трилиона долара, което е намале-
ние с 20% на годишна база.

От класацията става ясно, че за 
последните осем години „Уолмарт“ 
е най-голяма компания в света, 
следвана от Китайската държав-
на електропреносна корпорация, 
„Амазон“, Китайската национална 
петролна корпорация и „Синопек“.

Пан Хълин, директорът на 

Института за дигитална иконо-
мика при Централния универси-
тет за финанси и право посочва, че 
първото място на Китай по брой 
на компаниите, включени в кла-
сацията на „Форчън“ е доказател-
ство за силния растеж на иконо-
миката и доброто управление и 
функциониране на фирмите. Пра-
ви също така впечатление, че бро-
ят на частните компании в класа-
цията се е увеличил, както и те-
зи от секторите на интернет, фар-
мацевтика и промишлено произ-
водство, показвайки позитивни ре-
зултати от усилията на Пекин за 
оптимизиране на икономическата 

структура и постигане на високо-
качествено развитие.

Китайските компании се въз-
ползват от подобряваща се иконо-
мическа обстановка. Така напри-
мер, влизането в класацията на 
„Форчън“ на Китайската държав-
на корабостроителна корпорация 
и компанията „Уейчай Дунли“ се 
дължи на ускореното икономиче-
ско възстановяване на страната. 
По време на пандемията Китай е 
предприел ефикасни мерки за кон-
трол и превенция, възстанови бър-
зо производството и остава стаби-
лизиращ фактор за световната ико-
номика. През изминалата година 

китайското промишлено производ-
ство се радва на доверие от стра-
на на световния пазар.

Пан Хълин посочва също, че 
макар мощта на китайските ком-
пании непрекъснато да се пови-
шава, при тях се наблюдават ня-
кои недостатъци и има място за 
подобрение. Част от компаниите 
се възползват от периодични фак-
тори, но това не води до устойчи-
вост, а е нужно те да залагат на 
технологичните иновации за свое-
то развитие. 

Необходимо е също така да про-
дължат усилията за оптимизиране 
на индустриалната структура и съ-
действие за развитието на компа-
ниите за високи технологии и про-
изводството на оборудване от ви-
сок клас. Заедно с разширяването 
на мащаба компаниите трябва да 
повишат и способностите за рен-
табилност. Китайските компании, 
включени в класацията на „Фор-
чън“, се намират главно в района 
на делтата на река Яндзъ, в Гуан-
дун и района Пекин-Тиендзин-Хъ-
бей. В бъдеще трябва да се обър-
не внимание и на по-балансира-
ното развитие между различни-
те региони.

Пазарът на 
автомобили с нови 
енергии отчете 
силен ръст през 
първото полугодие

О
т началото на 
годината произ-
водството и про-
дажбите на ав-
томобили с но-
ви енергии беле-

жат значителен ръст, като 
през първото шестмесечие 
на пазара са реализирани 
над 1,2 милиона бройки.

Според представители 
на бранша, това се дължи 
в голяма степен на държав-
ната подкрепа, особено след 
като Политбюро на ЦК на 
ККП на свое заседание не-
отдавна призова за разши-
ряване потенциала на въ-
трешния пазар на автомо-
били с нови енергии, за да 
се съдейства за постигане 
на целите за намаляване на 
въглеродните емисии и въ-
глероден неутралитет.

В пекински салон за 
електромибили, клиент с 
фамилия Хан разглежда 
последните модели. „Ко-
лите с нови енергии раз-
полагат с авангардни тех-
нологии. Убеден съм, че с 
бързото разрастване на този 

сектор ще се появят по-до-
бри и по-качествени реше-
ния. Така например, ако ба-
терията на един електромо-
бил издържа над 600 ки-
лометра, това означава, че 
той работи като обикнове-
на кола на бензин“, обяс-
нява той.

През първата половина 
на годината производство-
то и продажбите на авто-
мобили с нови енергии в 
Китай може да се похва-
лят със значителни успехи. 
Няколко компании обяви-
ха, че за шестте месеца са 
реализирали повече авто-
мобили, отколкото за цяла-
та изминала година. Данни 
на Китайската асоциация 
на автомобилостроители-
те показват, че от януари до 
юни в страната са произве-
дени 1,22 милиона и са про-
дадени 1,21 милиона елек-
тромобила, което предста-
влява двукратно увеличе-
ние на годишна база.

„За постигане на въ-
глероден неутралитет, раз-
личните пазарни играчи и 

На 2 август списание 
„Форчън“ обяви новата 
си класация за 500-те 
най-големи компании в 
света, в която попадат 
и 143 китайски. Броят 
на китайските компании 
тази година е с 10 повече в 
сравнение с миналата и за 
втора поредна изпреварват 
американските, оглавявайки 
листата.

сектори трябва да работят 
за спестяване на енергия и 
опазване на околната среда. 
Автомобилостроенето ра-
боти за трансформация към 
коли с нови енергии, зато-
ва новите модели са пре-
димно такива. Рядко вече 
има нови модели от тра-
диционните автомобили“, 
обяснява заместник-гене-
ралният секретар на асо-
циацията Чън Шъхуа.

Съгласно държавния 
план за развитие на индус-
трията за автомобили с но-
ви енергии до 2035 г., про-
дажбите на този тип коли 
до 2025 г. трябва да достиг-
нат 20% от общите.

Според Хоу Фушън – за-
местник-генералният секре-
тар на Китайската асоциа-
ция на автомобилните ин-
женери, до първата полови-
на на тази година този по-
казател е бил близо 10%. 

„Потребителите трябва да 
желаят да си купят електро-
мобил не заради стимула от 
дотации или други приви-
легии. Което означава, че 
колите трябва да са на кон-
курентни цени и качество с 
традиционните на бензин. 
В момента в това отноше-
ние мини моделите елек-
тромобили за кратки пъ-
тувания са конкурентни и 
продажбите им са по ня-
колко хиляди бройки ме-
сечно“, обяснява той.

През юли от Шанхай за 
Норвегия бяха изпратени 
партида електромобили на 
компанията „Уейлай“, коя-
то се опитва да пробие на 
европейския пазар.

Ма Лин от мениджмън-
та ѝ казва: „Норвегия е из-
работила графика за извеж-
дането от употреба на за-
мърсяващи околната среда 
автомобили до 2025 г. Ако 

постигнем успех на такъв 
пазар, ще имаме добра ос-
нова за по-нататъшното си 
навлизане и на други мес-
та по света“.

От януари до юни из-
носът на автомобили с но-
ви енергии от Китай е бил 
82 000 бройки, което е уве-
личение от 342% на годиш-
на база. Според експерти, 
навлизането в международ-
ния пазар е важна страте-
гия на страната за превръ-
щането й в сериозен фак-
тор в автомобилостроенето.

Според прогноза на Ми-
нистерството на промиш-
леността и информацион-
ните технологии, през та-
зи година производството 
и продажбите на автомо-
били с нови енергии веро-
ятно ще достигнат 2 мили-
она бройки. А държавата 
ще продължи да насърча-
ва развитието на сектора. 
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Чунцин 
градът на мостовете

след това и за император, 
той заповядва Гунджоу да 
се преименува в Чунцин 
(Двоен триумф).

През 1891 г. Чунцин 
се превръща в открито 

пристанище и започва бър-
зото му икономическо раз-
витие в областта на корабо-
плаването, търговията, фи-
нансовия бизнес и прера-
ботващата промишленост. 

егаполисът Чун-
цин (името му 
означава Дво-
ен триумф), из-
вестен още като 
Града на мосто-

вете и Планинския град, 
е изключително творение 
на съзидателната творче-
ска енергия. В него са кон-
центрирани много необик-
новени човешки хрумвания 
и постижения, които будят 
удивление и възхищение. 
Той е един от четирите гра-
да на централно подчине-
ние в Китайската народна 
република. 

Чунцин се намира в цен-
тралната част на Китай и 
е най-голямата по площ от 
четирите китайски адми-
нистративни единици от 
тази категория. Днес той 
е един от най-големите и 
бързо развиващи се градо-
ве в света. 

Звучи почти невероят-
но, че заема територия, 
равна на територията на 
днешна Австрия, а насе-
лението му е колкото то-
ва на Канада или на Пол-
ша. Граничи с провинци-
ите Хубей и Хунан на из-
ток, с Гуйджоу на юг, Съ-
чуан на запад и Шанси на 
север. През града минават 
80 реки, а в него се сли-
ват двете големи реки Дз-
ялиндзян и Яндзъ. 

Градът е заобиколен 
от три планински вериги 
– Дабашан на север, Ушан 
на изток и Далушан на юг. 
Намира се на надморска 
височина от 243 метра. 
Ненапразно го наричат и 
Планинския град. Негови-
ят централен район има 

Постепенно започва да иг-
рае ролята на възлова точ-
ка, свързваща Югозападен 
Китай и горната част на ре-
ка Яндзъ с външния свят. 
През 1929 г. официално по-
лучава статут на град. 

По време на антияпон-
ската война (1937 – 1945) 
служи като столица на дър-
жавата. През 1939 г. полу-
чава статут на град, който 
е пряко подчинен на Адми-
нистративния съвет (пра-
вителството на Република 
Китай). 

От 1949 г., след провъз-
гласяването на Китайска-
та народна република, Чун-
цин е политически, иконо-
мически и културен цен-
тър на Югозападен Китай, 
а от 1997 г. се превръща 
в град на централно под-
чинение. Градските власти 
предприемат активни мер-
ки за урбанизиране на ра-
йона, строителството на 
магистрали се извършва 
за сметка на обществени 
средства, а градската ин-
фраструктура расте с бър-
зи темпове.

Днес Чунцин удивлява 
със своите природни даде-
ности и съвременен архи-
тектурен облик и градоу-
стройство. 

Небостъргачи, извисили 
снага в небесата, сгради с 
причудливи форми, мно-
жество културни, развле-
кателни и спортни центро-
ве, музеи, паркове и гради-
ни, концертни зали, моло-
ве и места за развлечения 
предлагат на милионите му 
жители и хилядите туристи 
невероятни гледки и часо-
ве за отдих и забавления. 

М

Голямата зала на народа

Централният площад и  
Паметникът на народното освобождение 

хълмист релеф. Къщите 
са кацнали по хълмисти-
те склонове, а някои ули-
ци се спускат стремител-
но към брега. 

Чунцин има над 3000-го-
дишна история. В древни 
времена градът е столица 
на царството на император 
Ба и носи името Дзянджоу. 
Името Чунцин се появява 
през 1189 г., когато третият 
син на император Сяодзун 
става глава на района Гун-
джоу, след като получава 
титлата “принц Кун”. През 
същата година, след абди-
кацията на баща си, става 
император под името Гу-
ан Цон. В чест на тези две 
знаменателни за него съ-
бития, състояли се в една 
година – да бъде провъз-
гласен първо за принц, а 
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на съвременния строите-
лен гений – по средата на 
19-етажна жилищна сграда 

е проправен тунел на една 
от влаковите линии в гра-
да, през който мотрисите не 

само преминават, но и спи-
рат (станция Лизиба). Тук 
влакът навлиза в сградата, 

и много други.
Пак в Чунцин се намира 

единственото в света чудо 

Тъй като е разположен по 
течението на река Яндзъ, 
удивителен е фактът, че 
над нея са издигнати над 
10 000 моста, в това чис-
ло и най-високият висящ 
мост в света, който се из-
дига на 560 метра над ра-
йона Сидухе. 

Интересен за туристи-
те е близкият национален 
парк на планината Симян, 
където се намират над 100 
водопада.

 Градът става и голямо 
пристанище след завършва-
не строителството на язо-
вир „Санксия“ през 2006 г., 
който е в близост до Чун-
цин. Това позволява на го-
лемите кораби да се добли-
жат до градското приста-
нище и увеличават капа-
цитета му. 

Наред със супермодер-
ното строителство, на мно-
го места са съхранени ста-
ринни китайски керемиде-
ни покриви, чаени и полета 

Будистки храм в Дзиулунро

Комплексът Рафли Сити Чунцин е разположен 
там, където се сливат реките Яндзъ и Дзялин

Това са няколко групи 
скални скулптури, включе-
ни в Списъка на световното 
наследство на ЮНЕСКО. 

Скулптурните фигури и 
композиции са създадени 
между 9-и до 13-и век и са 
разделени на пет групи, от-
далечени на километри ед-
на от друга.

• Бейшан е най-голе-
мият комплекс с дължина 
около 300 метра и височи-
на седем до десет метра и 
наброява повече от 10 хи-
ляди фигури със сюжети 
от тантрическия будизъм 
и даоизма. 

Безброй практики на 
няколко азиатски религии 
са обединени от европей-
ски учени под заглавието 

разположена в подножието 
на стръмен хълм, на ниво 
седми етаж. Специална из-
олация намалява шума, за-
щото при този тип еднорел-
сови влакови системи бла-
годарение на съвременните 
технологии вибрациите са 
незначителни. Самото ин-
женерно решение пък е ар-
гументирано със свръхурба-
низацията на Чунцин и не-
целесъобразността сграда-
та да бъде съборена. 

На 90 км западно от 
Чунцин са известните скал-
ни скулптури от Дадзу.  
Скалните монументи, кои-
то са над 50 000 броя, пред-
ставляват изображения на 
Буда и имат религиозно-фи-
лософски характер.

“тантра”. Единственият 
общ характер между тези 
практики е използването 
на ритуално или мистич-
но действие за насочване 
на божествените енергии. 

• Шъджуаншан е с 
дължина над 130 метра 
и включва будистки, да-
оистки и конфуциански 
фигури от епохата на им-
перията Сун.

• Шъмъншан с дъл-
жина 72 метра е също от 
империята Сун, но е от 
малко по-късен период. 
Скалната група изобразя-
ва главно будистки и да-
оистки сюжети.

• Наншан с дължина 
86 метра включва главно 
даоистки фигури.

• Баодиншан, разпо-
ложена в извита клису-
ра, е с дължина 500 ме-
тра. Включва много го-
лям брой фигури, свър-
зани с тантрическия бу-
дизъм, както и сцени от 
всекидневието.

Скулптурните фигури 
и композиции всекиднев-
но привличат хиляди ту-
ристи. Те са ярка илюс-
трация на скулптурното 
майсторство на китайски 
творци отпреди много 
столетия.

Невероятните релефи в Дадзу

Поглед към централния бизнес район 
Дзейфанбей, разположен на остров Юджун
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съдби

жан Гуеймей е 
вече на 64 годи-
ни и се придвиж-
ва трудно. Често 
ръцете й са по-
крити с болкоу-

спокояващи лепенки и въ-
преки всичко не спира да 
мисли за ученичките си. 
„Искам те да виждат свет-
лина в далечината, да стъп-
ват здраво на земята и да 
имат визия за живота“. Ди-
ректорката посвещава жи-
вота си за по-доброто бъде-
ще на нейните възпитанич-
ки, за да могат те да сбъ-
днат мечтите си.

На 23 юни бяха публи-
кувани резултатите от кан-
дидатстудентския изпит га-
окао през 2021 г. в провин-
ция Юннан, а мобилният 
телефон на Джан Гуеймей 
не престава да звъни. „Мо-
мичетата ми звъняха, за да 
ми съобщят добрите нови-
ни.“ Тя посочи екрана на 
телефона, ухилена до уши.

Тази година 150 
възпитаници на 

девическата гимназия в 
Хуапин 

взеха приемния изпит гао-
као. От създаването на учи-
лището през 2008 г., което 
се намира до малък хълм в 
околия Хуапин, е помогна-
ло на близо 2000 момиче-
та да бъдат приети в уни-
верситет.

Джан Гуеймей първона-
чално е преподавала със съ-
пруга си в средно училище 
в град Дали. През 1995 г. 
съпругът й умира от рак на 
стомаха. Скоро след това тя 
подава молба за прехвърля-
не в околия Хуапин, далеч 
от шума на града.

Там Джан Гуеймей от-
крива, че много ученички 
са спрели да ходят на учи-
лище. „Някои бяха извика-
ни да вършат земеделска ра-
бота, а имаше и родители, 
които бяха помолили деца-
та си да напуснат училище, 
за да ги омъжат.“

През 2001 г. в околията е 
създаден Детски дом. 

След назначението си за не-
гов директор Джан забе-
лязала, че много от моми-
четата там не са сираци, а 
просто изоставени от ро-
дителите си.

Една случайна среща по 
време на домашно посеще-
ние съкрушава Джан Гуей-
мей. Тя вижда 14-годишно 
момиче, седнало отстрани 
на пътя, гледайки тъжно в 

Д

Учителката, посветила живота си за  
по-доброто бъдеще на бедните деца
„Липсвам на момичетата, трябва да се върна в училище 
и да им помагам“, каза Джан Гуеймей на излизане от 
Народната зала, където участва в тържеството по 
случай 100-годишнината от основаването на Китайската 
комунистическа партия и получи ордена „Първи юли“. Джан 
Гуеймей е директор на девическото училище в град Хуапин, 
провинция Юннан.

далечината. Джан Гуеймей 
се приближила и научила, 
че родителите на момиче-
то искат тя да напусне учи-
лище и да се ожени за 30 
000 юана. „Искам да уча, 
не искам да се омъжвам“, 
продължавало да плаче мо-
мичето. Учителката искала 
още на секундата да я отве-
де, но след отправени запла-
хи от майката нямала друг 
избор, освен да се откаже.

Подобни трагични исто-
рии не са една или две. У 
Джан Гуеймей постепенно 
се заражда идеята да съз-
даде безплатна гимназия за 
момичетата от планината, 
за да могат те да учат.

През 2007 г. мечтата на 
Джан Гуеймей е на път да 

се сбъдне. 
Същата година тя отива в 
Пекин на среща като пред-
ставител на Седемнадесе-
тия конгрес на Китайската 
комунистическата партия. 
Тя и един репортер продъл-
жават да обсъждат мечта-
та й. Не след дълго нейна-
та история излиза в меди-
ите със заглавието „Имам 
една мечта“ - интервю с на-
родния представител Джан 
Гуеймей, учителка от сред-
но училище за малцинства-
та в околия Хуапин, провин-
ция Юннан.

През 2008 г., с подкрепа-
та на местното правител-
ство, беше официално 

създадена първата 
публична безплатна 
девическа гимназия 

в страната в Хуапин. През 
септември 2008 г. там се за-
писва първият випуск от 100 
ученици.

Дори на церемонията по 
връчването на медала „Пър-
ви юли“ ръцете на Джан 

Гуеймей са били целите по-
крити с лепенки за облекча-
ване на болката. Тази глед-
ка накарала много хора да 
й съчувстват. През тринай-
сетте години от създаване-
то на девическата гимназия 
в Хуапин Джан не спира да 
се труди.

От дълги години тя 
живее в общежитието на 

гимназията. 
Всяка сутрин в 5 часа су-
тринта, докато учениците 
все още спят, тя става от 
леглото, най-напред отива в 
учебната сграда и включва 
лампите в коридора; обика-
ля стаите през деня и надзи-
рава учебните занятия; ве-
черта, когато учениците зас-
пят, тя влачи умореното си 
тяло и ляга на единичното 
легло в общежитието.

Всяка зимна и лятна ва-
канция Джан Гуеймей не е 
свободна дори за ден. Из-
ползването на ваканциите 
за домашни посещения е 
навик, който тя е изгради-
ла през десетилетията. На 
6 февруари тази година де-
вическата гимназия излезе 
в зимна ваканция. Още съ-
щия ден Джан Гуеймей за-
почна посещенията си по 
домовете на гимназистите.

Джан Гуеймей каза, че 
повечето ученички в гим-
назията идват от планин-
ски райони, а условията 
на живот в домовете им 
обикновено са лоши. „Тре-
тата година в гимназията 
е критичен период от под-
готовката за кандидатсту-
дентския изпит гаокао. Са-
мо чрез домашни посеще-
ния мога да оценя ситуа-
цията и да помогна за раз-
решаването на трудности-
те в семейството им, така 
че те да не се притесняват 

възпитание. С течение на 
времето преумората влоша-
ва състоянието й.

Няколко пъти е хоспи-
тализирана в болницата в 
критично състояние, а от 
над 65 килограма теглото 
й се смъква до 45 килогра-
ма. В медицинския картон 
на Джан са изброени пове-
че от 20 заболявания като 
костни тумори, хемангиом 
и емфизема.

Джан Гуеймей е имала 
тумор на дясната 

ръка, който расте в 
продължение на много 

години. 
Дъщеря й Ли Гуанмин, коя-
то е осиновена от Детския 
дом в Хуапин, непрекъсна-
то я убеждавала да се под-
ложи на операция, но тя не 

Необичайни торти, създадени с мъдрост и 
креативност
Сладкарите в Ченгду, провинция Съчуан, изненадаха 
клиентите си с необичайни сладкиши в различни 
форми – от панди до маски от Пекинската опера. 
Всички те изглеждат толкова очарователни, че хората 
ги смятат повече за изкуство, отколкото за храна.

и да се концентрират вър-
ху ученето“.

От създаването на деви-
ческата гимназия Джан Гу-
еймей е посетила над 1600 
домакинства и е изминала 
повече от 110 000 километра. 
През първите няколко годи- 
ни тя дори участвала в уп-
ражненията по физическо 

се съгласявала. „Трябва да 
се възстановява повече от 
месец след операцията и се 
страхуваше, че без нея успе-
хът на ученичките ще спад-
не“, каза Ли Гуанмин.

На 4 май тази година Ли 
Гуанмин внезапно получила 
обаждане от майка си. Рев-
матизмът й се влошил, кра-
ката се подули и не можела 
да ходи. Ли Гуанмин ведна-
га я откарала в болницата.

Когато пристигнали 
там, лекарят повторил ня-
колко пъти: „Това лекар-
ство е много болезнено, 
затова трябва да се влива 
бавно“. Но Джан Гуеймей 
тайно регулирала скорост-
та на вливане на течност-
та до най-бързата. От оби-
чайните три часа, тя съкра-
тила времето на два часа, 
и след това набързо помо-
лила дъщеря си да я върне 
в гимназията.

„Наистина се надявам да 
не се преуморява толкова. 
Цял живот работи за уче-
ниците и нас, а не обръща 
внимание на собственото си 
здраве“, каза Ли Гуанмин.

„Ще се боря до последен 
дъх. Ще дам всичко от 

себе си и ще се посветя 
на моята кауза, за да 
умра без съжаление“, 

каза Джан Гуеймей на цере-
монията по връчването на 
ордена „Първи юли“.

Днес възпитаничките 
на девическата гимназия в 
Хуапин са в цялата страна. 
Джан Гуеймей каза, че ня-
кои от тях работят като учи-
телки в селските райони, 
някои са станали лекари в 
общински болници, а други 
са се записали за войници.

„Ученичките използват 
знанията, за да променят 
съдбата си и да имат пома-
гат на нуждаещите се. Това 
е всичко, което очаквам от 
тях“, споделя Джан. 
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маршрути

инената индустрия на 
Нинся има добра ос-
нова, но започна мал-
ко по-късно. Трябва 
да достигнем между-
народните гиганти, ка-

за Жао Шихуа, изпълнителен за-
местник-директор на Управител-
ния комитет на Индустриалния 
парк на гроздето в източното под-
ножие на планината Хелан, кой-
то отбеляза, че и отварянето към 
външния свят е отправна точка за 
развитието на лозаро-винарската 
индустрия на Нинся. 

„Провеждаме международни 
състезания на винопроизводите-
ли, за да позволим на световните 
лидери в тази индустрия да навля-
зат дълбоко в Нинся, да я попу-
ляризират и също така да се въз-
ползват от възможността да създа-
дат местни таланти. Ние също та-
ка провеждаме винарски панаири 
всяка година чрез тези платфор-
ми, за да помогнем на китайски-
те компании да проучат техноло-
гията, опита и културата на дру-
гите, за да могат да развиват по-
добре тази индустрия. 

Виждайки огромните проме-
ни, настъпили в производствена-
та зона на Нинся за кратък пери-
од, Джеси Робинсън е била шо-
кирана: „Нинся внезапно се пре-
върна в мястото с най-силен аро-
мат на вино в Китай”. 

Нинся постоянно се стреми 
към съвършенство. Институтът по 
стандартизация на Нинся е ком-
пилирал някои от националните 
и местните стандарти в единна 
стандартната система, като пуб-
ликува „Компилация на винени-
те стандарти в източната част на 
планината Хелан“, която включва 
общо 27 стандарта за лозаро-ви-
нарската промишленост на Нинся, 
включително 3 национални стан-
дарта. На света вината на Нинся 
вече са известни. Сега е въпрос 
на време да се постигнат коли-
чествата.

И накрая, 
Възможности за 

популяризиране и развитие 
на българското вино на местния 
китайски пазар. По тази тема мо-
га да напиша цяла книга, но тук 
ще се постарая да засегна само 
някои основни аспекти.

Ние сме малък, но древен на-
род. Нашето винопроизводство е 
също така древно, дори можем 
да претендираме, че сме едно от 
първите места за производство 
на вино в света, след като древ-
ните гърци пренасят дивата ло-
за от Кавказ, от териториите на 
днешна Грузия и Армения до мес-
тата на днешна България и Гър-
ция. Но за съжаление, възмож-
ностите за пробив и развитие на 
китайския пазар са минимални 
или почти никакви, докато бъл-
гарското правителство не застане 
зад родните винопроизводители и 
не превърне продажбата на вино 
не само в Китай, но и по света в 
национална политика. Виното е 
едно от националните ни богат-
ства, заедно с производството на 
розово масло, млечни продукти 
и минералните ни извори. За да 
се влезе на китайския пазар с ви-
но, първо трябва да се инвестира 

В
Една наздравица с „китайско бордо“

благоприятния период 2003 – 2012 
година. Дано сега след приключ-
ването на пандемията, когато ще 
има бум на бизнеса във всички 
посоки, времето ни завари по-под-
готвени и устремени.

Китайският пазар на вино ня-
ма нищо общо с нито един та-
къв пазар по света. Той е сложен, 
многопластов, динамичен, висо-
корисков, влияе се от географски-
те, сезонните, стихийните и кам-
панийните фактори. Модното за 
момента също оказва влияние. За 
един момент може да е модно да 
се пие червено вино, за друг бя-
ло или розе. Зад всяко едно вино 
трябва да има някаква история. 
Китайците много обичат „крат-
ките разкази и дългите приказ-
ки”. Обичат виното да се отъж-
дествява с нещо. Отварянето на 
български ресторанти, барове и 
клубове, проводници на българ-
ската култура, където да се прода-
ва българско вино, е също добър 

първоначални инвестиции, вре-
ме, търпение и последователност, 
много просветна и образовател-
на дейност и също много важно 
е да се намери подходящият ки-
тайски партньор. Българските ви-
нари трябва да са широко скрое-
ни, да дават възможност на всич-
ки по веригата да печелят и да не 
се сравняват печалбите.

Друго характерно за Китай не 
само по отношение на продажби-
те на вино, но и във всеки един 
нов бизнес е, че началото е мно-
го трудно и бавно, но веднъж ус-
тановят ли се нещата, после всич-
ко става много бързо. 

При сполучлив маркетинг и 
промоциране може да се разра-
боти бизнесът така, че нуждата 
да превиши потенциала на дос-
тавките. Затова китайците оби-
чат да комуникират само с голе-
ми производители. Българските 
производители трябва да преодо-
леят вътрешните си противоре-
чия и да се обединят и заедно да 
завладяват този необятен и тру-
ден пазар. Така са направили и 
французите, и италианците, и ис-
панците – обединени под шапката 
на собствените си правителства.

Китайският бизнес с вино по-
стоянно се окрупнява и монопо-
лизира. България вече пропусна 

в промоции, реклами и презен-
тации, да се представя България 
като най-старата държава в Евро-
па с древна култура и традиции и 
после да се премине към виното. 
Това нещо не е по силите на ни-
то една българска винарна, кол-
кото голяма и да е тя. Това е ра-
бота на правителството, както се 
вижда от опита на другите страни. 

Другото нещо, което може да 
направи правителството, е да се 
опита да постигне двустранни спо-
годби за намаляване или отменя-
не на вносното мито за българ-
ското вино, което е много висо-
ко, както са го направили други 
страни като Чили например. Раз-
бира се, че това може да стане 
само когато не е в противоречие 
с договореностите между Евро-
пейския съюз и Китай. Но тряб-
ва да се опита. Например за ме-
со и месни продукти всяка стра-
на от ЕС подписва отделни про-
токоли с Китай.

Трябва да се участва често и 
последователно в международни 
изложения и конкурси, организи-
рани от Китай. Китайците всяка 
година канят и дават облекчени 
условия, но няма кой да отиде. 

Защото на българските вина-
ри манталитетът е, ако може без 
много пари и с най-голяма и бър-
за печалба. В такова мислене ня-
ма нищо лошо, но трябва да се 
подхожда индивидуално към вся-
ка страна и де се съобразява със 
специфичните условия. “Китай не 
е лъжица за всяка уста.” Спом-
ням си, отдавна един български 
винар ми казваше, че ако всеки 
един китаец в месеца изпие са-
мо по една чаша от неговото ви-
но, той ще бъде много щастлив. 
Но той не осъзнава, че не само 
той мисли така. Още през 2009 
година ми казаха от митницата 
в Шънджън, че до този момент 
има над 49 000 вида регистрира-
ни марки вина от над 100 страни 
по света, включително и такива 
страни като Бразилия и Иран, но 
че аз съм първата фирма, регис-
трирала българско вино в тукаш-
ната митницата. 

Трябва да се използват всички 
български и китайски празници 
и да се организират промоцион-
ни мероприятия. За откриването 
на китайския пазар се изискват 

Авторът с Ли Хуа,  енолог №1 на Китай

Продължение от миналия брой

Българските вина на производителя Chateau Burgozone,  
представени на TopWine China 2015

вариант за навлизане на пазара. 
Докато за чужденците, виното е 
аграрен продукт, за китайците то 
е и културен продукт, защото, ко-
гато се представя виното на оп-
ределена страна, се представят и 
нейната история, култура и гео-
графия.

Въпреки че България е втората 
държава в света, която е сключи-
ла дипломатически отношения с 
КНР, сред широките китайски ма-
си тя е все още неизвестна и не-
популярна. Затова аз, като прода-
вам българско вино, първо пред-
ставям България като страна и 
после преминавам към виното. 
За отбелязване е, че освен кла-
сическите френски сортове „Ка-
берне совиньон“ и „Мерло“, добре 
се приемат и българските сорто-
ве „Мавруд“ и „Мелник“.

Когато преди години се опитах 
сам да проникна в китайския ви-
нен пазар, похарчих много сред-
ства за реклама, презентация, 
участие в изложби – една непосил-
на мисия за сам човек, както се 
уверих на собствен гръб. Но жи-
вотът продължава и аз съм опти-
мист за бъдещето: Китай все пак 
ще открие България и не само 
виното й, но и много други неща! 

Живко СПАСОВ
Инчуан, Китай
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кръвообращението.
През различните векове 

жителите на Китай откри-
ли голямо разнообразие от 
продукти, които разхлаж-
дат в летните жеги. Сред 
най-популярните са горчи-
вата тиква, краставиците, 
черните дървесни гъби, зе-
леният чай, динята, супата 
от патешко.

Излекувайте зимните 
болести през лятото

Санфу дните са най-до-
брото време за лечението 
на хроничните зимни бо-
лести, като кашлица, аст-
ма и артрит. Най-популяр-
ният начин за това в Ки-
тай са билковите пластири. 
Лечението с тях се основа-
ва на теорията за възста-
новяването на хармония- 
та между Ин и Ян. Обик-
новено пластирите съдър-
жат стрити на прах билки 
със затоплящо действие. Те 
се поставят на определени 
акупунктурни точки по тя-
лото – на гърба, раменете 
и врата, и попълват запа-
сите от Ян енергия.

Лечението с билкови 
пластири е с древна история 

в Китай. Предполага се, 
че се прилага от повече 
от 2000 години. За него се 
споменава в най-ранния 
трактат по китайска меди-
цина „Канон за вътрешно-
то на император Хуанди“. 
То става изключително по-
пулярно по време на ди-
настия Цин (1644 – 1911) 
и през последните десети-
летия отново се възражда.

Тази година на 11 юли, 
първият от санфу дните, 
в една от болниците на 
Ухан бяха поставени бил-
кови пластири на близо 
2000 души. 

„Хората, които страдат 
от респираторни заболя-
вания, проблеми с храно-
смилането, остеоартропа-
тия или просто са с нем-
ного добро здраве, са сред 
най-честите ни пациенти, 
които идват за лечебните 
пластири“, обяснява глав-
ният лекар на отделението 
по традиционна китайска 
медицина Луо Цинцин. „Те 
обаче не са подходящи за 
всеки“, предупреждава той.

Болницата прилага то-
ва лечението от 20 годи-
ни. Тази година в първия 

се повече жите-
ли на Китай се 
подготвят за зи-
мата през най-го-
рещите и влаж-

ни дни на годината. Според 
теорията на традиционната 
китайска медицина това е 
най-доброто време за лече-
ние и профилактика на зим-
ните болести.

„Санфу“, или „кучешки-
те дни“, според традицион-
ния китайски календар се 
разделят на три периода от 
по 10 дни, които се смятат 
за най-горещите в година-
та. Те започват по различно 
време – обикновено някъ-
де в средата на юли и про-
дължават до средата на ав-
густ. Началото им се опре-
деля според „10-те небес-
ни“ и „12-те земни“ стълба.

Откажете се  
от студените  

напитки и храна
Според вярванията на 

китайците и здравните екс-
перти през тези най-горе-
щи дни на годината е пре-
поръчително да се избягват 
студените напитки и хра-
на, да се консумират пове-
че зеленчуци и по-малко 
месо и мазна храна. Едно 
от охлаждащите и успоко-
яващи ястия за този пери-
од на годината е сладката 
супа от боб мунг. Според 
традиционната китайска 
медицина бобът мунг има 
свойството да изчист-
ва токсините и излишна-
та топлина от тялото. Той 
е добър източник на про-
теини, витамини, фибри и  
минерали.

Лекарят Джан Джунд-
зин от династия Източна 
Хан (25 – 200) препоръч-
вал през „кучешките дни“ 
да се пие топла вода ка-
то превенция на топлин-
ния удар. Това предизвик-
ва изпотяване и подобрява 

Подгответе се за зимата през 30-те  
най-горещи дни на годината

здраве

итайски експер-
ти се събраха в 
Пекин, за да об-
съдят използва-
нето на рибата зе-
бра (Danio rerio)  

в разработката на лекарства 
и продукти за здравето.

Този вид риба живее в 
тропиците. Тя е с дължи-
на от около 2,5 – 4 см и 
има тъмносини ивици по 
тялото. Учените откриха, 
че 87% от гените й са близ-
ки на човешките, което е 
от важно значение за на-
учните изследвания.

По време на семинар, 
организиран от Китай- 

ската асоциация по здра-
веопазване, експертите да-
доха своите съвети и спо-
делиха опита си, за да се 
ускори прилагането на 
технологията. Сред учас-
тниците бяха представите-
ли на Държавното упра-
вление за регулиране на 
пазара, китайския Нацио-
нален център за оценка на 
рисковете за безопасност-
та на храните, китайския 
Център за контрол и пре-
венция на заболявания-
та, както и експерти от 
хранителната индустрия 
и разработчици на лекар-
ства на традиционната 

китайска медицина.
Рибата зебра се изпол- 

зва като опитно животно 
за оценка на ефективност-
та и безопасността на мно-
го от лекарствата на тра-
диционната китайска ме-
дицина и изглежда силно 
предсказуем животински 
образец за качеството на 
продуктите, според някои 
учени. В сравнение с бозай-
ници като мишките и май-
муните, експериментите с 
рибите зебри ще отнемат 
по-малко време, ще са по- 
евтини и ще предлагат 
по-добри условия за наблю-
дение, отбеляза главният 

учен на Hangzhou Hunter 
Biotechnology Ли Чунци. 

Тъй като ембрионите 
на този вид риби са про-
зрачни, е лесно да бъ-
дат маркирани, след кое-
то да се потопят или ин-
жектират с експеримен-
талните лекарствени про-
би. Така за учените ще бъ-
де по-лесно да наблюдават 
въздействието на лекар- 
ствата върху вътрешните 
органи на животните.

Друг участник в семи-
нара обаче предупреди, 
че рибите зебра могат да 
бъдат ефективно допъл-
нение, но не и заместител 
на съществуващите мето-
ди за оценка при бозай-
ниците. 

Все още са необходи-
ми повече изследвания и 
постигането на консенсус 
в научните среди относно 
технологиите за тестване, 
уверени са експертите.

К

Използването на рибата 
зебра за лекарства

В
Спокойствието носи 

прохлада
През летните жеги е не-

възможно да контролираме 
горещината навън, но мо-
жем да положим усилия да 
запазим прохладата вътре 
в нас. Една китайска по-
говорка твърди, че човек 
не чувства жегата, когато 
е спокоен.

Древните китайци вяр-
вали, че спокойствието се 
поддържа със занимания, 
които умиротворяват духа, 
например дълбоко дишане, 
четене, калиграфия, рибо-
лов, градинарство. Меди-
тацията също се смята за 
един от ефективните начи-
ни за отпускане и справя-
не с летните жеги. Подобни 
дейности не само успокоя-
ват, но понижават и темпе-
ратурата на тялото, забавят 
пулса и дишането, твърдят 
експертите.

ден на „кучешките дни“ 
най-младият им кандидат 
за санфу пластири е бил 
на 2 години, а най-възра- 
стният на повече от 80.

Лекар, грижещ се за лекари
Професор У Анхуа е топ експерт в областта на 
инфекциозните заболявания, чиято основна мисия е да 
се грижи за безопасността на своите колеги.

След като избухна епидемията от новия коронавирус 
в Ухан, У Анхуа и екипът му направиха така, че в 
продължение на 72 дни нито един от 42-те хиляди 
медици в града не се зарази. 
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туризъм

Страницата подготви 
Красимира ИВАНОВА

напредването на 
времето проду-
ктите на жан-
ра ACGN (ани-
мация, комикси, 
игри и романи) 

непрекъснато се разраст-
ват и все повече потреби-
тели са готови да ги ку-
пят. Неотдавна бе откри-
то 19-ото изложение „Чай-
на джой“, на което бяха по-
казани разнообразни суве-
нири и свързани с анима-
циите или онлайн игрите 
продукти. Феновете на ани-
мационните филми имаха 
възможност да се облекат 
като своите любими герои 
и да се забавляват с новите 
игри в специално създаде-
на зона. Всички посетители 
също бяха доволни, защо-
то можеха да закупят ин-
тересни аксесоари, както и 
да се снимат със статуи на 
различните анимационни 
герои. Големите компании 
похарчиха огромни суми и 
поканиха красиви модели.

Китайски традиционни 

С
19-ото изложение „Чайна джой“

П

Хайнан: гореща дестинация за 
инвестиции, шопинг и образование

риоритетните по- 
литики, насоче-
ни към приста-
нището за сво-
бодна търговия 
в Хайнан, идват 

една след друга. По първо-
начална статистика за по-
следните три години съот-
ветните документи и поли-
тики вече са над 110, с кое-
то бе създадена институ-
ционалната рамка за прис-
танището за свободна тър-
говия. Хората се интересу-
ват, как ще изглежда бъде-
щият Хайнан.

Популярна  
дестинация за  

глобалните инвестиции
На 12 април тази година 
на пресконференцията на 
Пресслужбата на Държав-
ния съвет заместник глав-
ният секретар на партий-
ния комитет на Хайнан и 
губернатор на провинцията 
Фън Фей обясни, че едно от 
най-големите предимства 
на провинцията е най-крат-
кият отрицателен списък 
за чуждестранни инвести-
ции, а именно 27 области с 
ограничения, докато за ця-
лата страна са 33. Второто 
предимство са най-ниски-
те корпоративни данъци. 
В Хайнан корпоративни-
ят данък е 15%, а данъкът 
върху доходите на физиче-
ски висококвалифицирани 
лица е също 15%, което е 
уникално за страната.

За три поредни годи-
ни реалното използва-
не на чуждестранни ин-
вестиции се е удвоявало. 
В същото време броят на 

Филиалите на други от-
лични международни учи-
лища в Хайнан също 
ще бъдат открити през  
тази есен. 

Идеята на центъра в 
Хайнан е учениците да по-
лучат качествено чуждес-
транно образование, без да 
пътуват в чужбина.

Реки, планини, синьо 
море и небе

Красивата и чиста при-
рода е най-голямото пре-
димство на остров Хай-
нан. Екосредата там е скъ-
поценно богатство не само 
за местните жители, но и 
за целия народ.

Делът на дните с добро 
качество на въздуха в Хай-
нан достига 99,5%, а кон-
центрацията на PM2.5 спад-
на до 13 микрограма на 
всеки кубичен метър. Там 
екосредата и морската ак-
ватория продължават да 
бъдат на първокласно на-
ционално ниво.

Целта е до 2035 г. еко-
средата в Хайнан да достиг-
не до световно водещо ни-
во. До 2030 г. използването 
на чисти енергии ще заеме 
около 85%. Понастоящем 
в рамките на целия остров 
постепенно се въвежда за-
браната за използването на 
пластмасови изделия.

Шън Сяомин изтъкна, 
че в процеса на изгражда-
нето и развитието на прис-
танището за свободната 
търговия, екологичната сре-
да винаги е най-важната. 
„Никога няма да търсим 
развитие с цената на еколо-
гичната среда“, добави той.

чуждестранните инвестито-
ри също се е удвоил. През 
миналата година чужди-
те компании в провинция-
та достигнаха 1005, което е 
близо три пъти повече спря-
мо 2019 г. 

Приоритетните поли-
тики привличат хората да 
пазаруват в Хайнан. От 1 
юли миналата година, ко-
гато започна прилагането 
на политиката за безмит-
но туристическо потребле-
ние, до края на март тази 
година стокообменът над-
виши 30 млрд. юана, кое-
то е 2 пъти повече на го-
дишна база и се предвиж-
да тази година да надхвър-
ли 60 млрд. юана.

Заместник-министърът 
на финансите Дзоу Дзяи 
обяви още три приори- 

тетни политики – отмя-
на на митата върху вно-
са на потребителски сто-
ки в провинцията, както и 
на внасяните по време на 
Китайското международ-
но изложение за потреби-
телски, а третата е зареж-
дане с безмитно гориво на 
самолети, влизащи и из-
лизащи от острова.

Заради пандемията от 
новия коронавирус много 
младежи, които планира-
ха да следват в чужбина, 
бяха принудени да се отка-
жат от плановете си. 

Много китайски родите-
ли се притесняват за раз-
пространението на панде-
мията. Тогава може ли в 
Китай учениците да по-
лучат достъп до отлич-
ни международни образо- 

вателни ресурси?
Главният секретар на 

партийния комитет на 
провинцията и председа-
тел на Постоянния коми-
тет на провинциалното съ-
брание на народните пред-
ставители Шън Сяомин за-
яви, че 

Международният 
образователен център в 

Хайнан, 
който в момента е в строеж,  
има за цел свързване на 
международното обра-
зователно потребление с 
вътрешното търсене чрез 
внасянето на висококачест-
вени образователни ресур-
си от чужбина.

Понастоящем филиал 
на училище „Хароу“ ве-
че е открит на острова. 

облекла, японски костю-
ми, слепи кутии, игри на 
виртуална реалност... през 
последните години с раз-
витието на технологии-
те се увеличи и интереса 
към разнообразни култур-
ни продукти.

На изложението „Чайна 
джой 2020“ бяха добавени 
елементи на ханфу (тради-
ционното облекло на етно-
са хан) и се проведе пър-
вото модно ревю на тради-
ционни облекла. На тазго-
дишното му издание имаше 
зона за слепи кутии, което 

е знак, че организаторите 
винаги показват най-новото 

и популярно на посетите-
лите. Като едно от най-го-
лемите годишни изложе-
ния в областта на дигитал-
ните забавления в свето-
вен мащаб, то демонстри-
ра разбирането и изисква-
нията на китайските потре-
бители към игрите и начи-
ните за развлечения, как-
то и огромния потенциал 
на пазара.

Според скорошен доклад 
през 2021 г. феновете на 

ханфу са били над 680 000,  
благодарение на което бяха 

отчетени продажби за над 
10 милиарда юана. 

Слепите кутии, които 
се превърнаха в голям хит 
сред младежите, също се 
радват на огромен интерес 
с продажби от около 26,2 
милиарда юана. Статисти-
ките показват, че 40% от 
потребителите им са роде-
ни след 1995 г.

„Чайна джой“ се превър-
на във важен мост между 
предприятията и потреби-
телите. Освен това е мяс-
то, където може да се ви-
ди най-модерното от кул-
турните продукти и резул-
татите от иновациите в све-
товен мащаб. 

Изложението помага на 
китайските компании да се 
свържат със света и при-
влича повече чуждестран-
ни фирми да влязат на ки-
тайския пазар. Всичко то-
ва насърчава иновациите и 
сътрудничеството в глобал-
ната културна индустрия.
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Екшън филмът „Бушуващ огън“  
е боксофис хит това лято в Китай

Л ентата се фоку-
сира върху исто-
рия за преследва-
не на група нар-
котрафиканти от 

полицията. Тя е успяла да 
генерира 24,4 милиона юа-
на (близо 4 милиона дола-
ра) от продажби на билети 
за един ден, с което общи-
те приходи до момента въз-
лизат на 650 милиона юа-
на, само 15 дни след старта 
на прожекциите в кината.

След „Бушуващ огън“ 
се нарежда романтичната 
комедия „Предстоящо ля-
то“, която само на 13-и този 
месец е донесла 7,26 мили-
она от продажби на билети.

Третото място остава за 
анимационния филм „Бя-
лата змия 2: Премеждието 
на Зелената змия“. Той е 
най-новата продукция, чий-
то сюжет се развива около 
древната китайска легенда 
за Бялата змия. Лентата е 
генерирала 5,5 милиона юа-
на за един ден, а общите й 
приходи от премиерата на 
23 юли т. г. възлизат на 467 
милиона юана.

От 13 август екшънът 
„Бушуващ огън“ е и на ек-
раните в Северна Америка. 
Филмът се разпространява 
от компания Well Go USA 
Entertainment с английски 
субтитри. Той може да се 

види от зрителите в око-
ло 60 подбрани кина в Лос 
Анджелис, Ню Йорк, Сан 
Франциско, Атланта, Хо-
нолулу, Хюстън, Ванкувър, 
Торонто и някои други го-
леми градове в региона на 
Северна Америка.

Филмът е дело на по-
койния хонконгски режи-
сьор Бени Чан, който уми-
ра, преди да завърши про-
дукция миналата година. В 
него участва звездата До-
ни Йен, който влиза в ро-
лята на неотстъпчив поли-
цай, постигнал много ус-
пехи при разследването на 
опасни случаи. Неговото 
минало обаче неочаквано 
започва да го преследва, 
когато при една секретна 
операция е атакуван от 
мистериозна група прес-
тъпници, предвождани от 
бившето му протеже, чия- 

то роля се изпълнява от 
Никълъс Це.

Йен, една от най-голе-
мите хонконгски звезди, е 
известен най-вече с ролите 
си в хитовата поредица с 
бойни изкуства „Ип ман“.

„Бушуващ огън“ е бок-
софис хит това лято в Ки-
тай и от премиерата си на-
сам не слиза от върха на 
класациите. Лентата се 
радва на положителни от-
зиви от китайските зрите-
ли, които я оценяват на 9,5 
от 10 възможни точки в 
платформата Maoyan, ки-
тайски боксофис тракер.

„Изключително добро-
то представяне на „Бушу-
ващ огън“ в Китай е още 
едно доказателство за при-
влекателността на филма, 
подсилена от звездния чар 
на Дони Йен и неподра-
жаемата визия и режисура 

на покойния Бени Чан“, 
казва Дорис Пфардрешер, 
президент и изпълнителен 
директор на Well Go USA 
Entertainment. „Успоредно 
с превантивните мерки, 
гарантиращи безопасното 
посещение в кината, ние се 
надяваме публиката в Се-
верна Америка поиска да 
види последната колабора-
ция на Дони Йен и Никъ-
лъс Це с Бен Чан“, споде-
ля още Пфардрешер пред 
агенция Синхуа.

Well Go USA Entertain- 
ment е компания, разпрос-
транител на филми за до-
машно развлечение, която 
специализира в предста-
вянето на азиатски фил-
ми на северноамерикан-
ските пазари.

„Бушуващ огън“ при-
влече вниманието на кино-
критиците с излизането си 

еждународният 
конкурс за цигу-
лари в Шанхай 
„Исак Стърн“ 
(SISIVC) е със-
тезание от све-

товна класа, организирано 
от китайския мегаполис. Не-
говият четвъртфинал се про-
веде онлайн след едногодиш-
но отлагане. 

В него са участвали об-
що 25 музиканти от 13 дър-
жави и региони, включи-
телно Китай, САЩ, Япо-
ния и Русия. Полуфиналът 
се проведе от 18 до 21 ав-
густ, също онлайн. Шест-
те финалисти, обявени на 
22 август, ще участват лич-
но във финалния кръг, на-
срочен за следващата го-
дина в Шанхай, с участие-
то на квартет и симфони-
чен оркестър.

Международният кон-
курс е на името на извест-
ния цигулар Исак Стърн. 
Състезанието се провежда 
за първи път през 2016 г.  
и оттогава на две години 
на него се изявяват све-
товни майстори на цигул-
ката. Японската цигуларка 
Маю Кишима печели пър-
вата награда през 2016 г.,  
а най-голямата награда 
през 2018 г. получава Нан-
си Джоу от САЩ.

Въпреки че състезание-
то беше отложено през 
миналата година поради 
COVID-19, то все още е 
озаглавено 2020 SISIVC, 
тъй като през миналата го-
дина се отбеляза 100-го-
дишнината от рождение-
то на Исак Стърн.

Макар че тази година се 
провежда онлайн, състе- 

М
Шанхайският международен конкурс за цигулари

занието запазва общото си 
ниво на трудност и стан-
дарт, с авторитетен състав 
от членове на журито, вклю- 

чително известният дири-
гент Дейвид Стърн, син на 
Исак Стърн.

„Въпреки че е засегнат 

от пандемията COVID-19, 
конкурсът и този път пре-
достави възможности за 
взискателен подбор на 
участниците“, казва Ю 
Лон, ръководител на ор-
ганизационния комитет на 
събитието. „Надяваме се, 
че това състезание не са-
мо ще донесе свежа кръв в 
световната музикална ин-
дустрия, но и ще помог-
не за разпространение-
то на гласа и музиката на  
Китай.“

Международният кон-
курс на името на извест-
ния цигулар Исак Стърн 
е с една от най-големите 
награди сред международ-
ните музикални конкурси 
– най-високата награда е  
100 000 щатски долара. 

на екран в Северна Аме-
рика. „Този филм е завър-
шен визуален спектакъл с 
детайлна бойна хореогра-
фия и силно физическо 
присъствие“, коментира 
кинокритикът Ана Смит 
в сайта Deadline.com, ка-
то отбелязва, че филмът е 
„определено за онези, кои-
то си падат повече по оръ-
жията, отколкото по шеги-
те, и повече по екшъна, от-
колкото по образите“.

„Хонконгските крими-
нални филми достигна-
ха своя зенит през 80-те 
и 90-те години, с продук-
циите на Джон У (Hard-
Boiled, The Killer, A Better 
Tomorrow), Джеки Чан 
(Police Story), Джони То 
(The Mission) и Ранго Лам 
(City on Fire)“, пише ки-
нокритикът Кари Дарлин 
за в. „Хюстън хроникъл“, 
като добавя, че „Бушуващ 
огън“ напомня много за 
онзи период.

„Въпреки че се при-
държа към мотива за не-
примиримите хонконгски 
полицаи, финалната про-
дукция на режисьора Бени 
Чан се възползва изцяло от 
силните страни на жанра. 
А това са прецизно хореог- 
рафираните бойни сцени и 
вълнуващите мотоциклет-
ни или автомобилни гон-
ки, които се преплитат в 
класически сюжет“, комен-
тира Ранди Майерс, прези-
дент на Общността на ки-
нокритиците в Сан Фран-
циско.

Филмът се радва на до-
бри оценки и коментари 
в популярния американ-
ски сайт за кино Rotten 
Tomatoes, където е оценен 
с 88 точки от общо 100.

Според данните  
на China Movie  
Data Information  
Network екшън филмът 
„Бушуващ огън“  
(„Raging Fire“) 
продължава да 
оглавява боксофис 
класацията в 
континентален Китай.
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Церемония по пренасяне на олимпийския огън за 
Параолимпиадата в Токио, 18 август 2021 г. 
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Високите технологии с голям принос за 
успехите на китайските спортисти

251 спортисти от Китай на Параолимпиадата

итай се предста-
ви блестящо на  
Олимпиадата в 
Токио 2020, ка-
то спечели 38 
златни, 32 сре-

бърни и 18 бронзови ме-
дала. След този урожай на 
медали и запомнящите се 
изпълнения, високите тех-
нологии, които задвиж-
ваха успеха на китайски-
те спортисти, се превърна-
ха в гореща тема сред екс-
пертите и любителите на 
спорта, съобщава англое-
зичното китайско издание  
Global Times. 

Според доклад на CCTV 
китайският национален от-
бор по скокове във вода от-
давна се е възползвал от 
модерните 3-D и ИИ тех-
нологии. 

„Скоковете във вода са 
високоскоростен спорт. 
От трамплина до водата 
се стига само две секун-
ди, но движението на спор-
тистите във въздуха е мно-
го сложно“, се казва в до-
клада за CCTV. „Анализи-
те на движението на скача-
чите във въздуха е голямо 
предизвикателство за със-
тезателите и треньорите в 
процеса на обучение.“

Предимството на CCTV 
е, че може да предостави 
видеонаблюдение в „за-
творена верига“, което оз-
начава, че излъчванията 
обикновено се предават 
на ограничен (затворен) 
брой монитори, за разли-
ка от „обикновената“ теле-
визия, която се излъчва за 
широката публика. Мрежи-
те за видеонаблюдение чес-
то се използват за откри-
ване и възпиране на прес-
тъпни дейности и записва-
не на нарушения на тра-
фика, но те имат и други 

итай ще изпра-
ти 251 спорти-
сти, които да 
участват на Па-
раолимпийски-
те игри в Токио, 

съобщи Китайската феде-
рация на хората с уврежда-
ния във вторник, цитирана 
от агенция Синхуа. 

Китайските параолим-
пийци, от които 132 жени 
и 119 мъже, се състезават в 
20 от 22-те спорта в програ-
мата на Токио 2020, вклю-
чително дебютните парао-
лимпийски спортове таеку-
ондо и бадминтон. Това е 
рекордно участие за пове-
чето спортове, в които Ки-
тай се състезава на задгра-
нични игри. 

„Нашата цел е да се със-
тезаваме безопасно, да по-
казваме добро настроение, 

2020 г. Тя помага за регу-
лиране на скоростта и вър-
тенето на топката при раз-
личните играчи, като съ-
щевременно произвежда и 
анализира практическите 
данни на играчите, за да по-
добри тяхното представяне-
то. Системата е разработе-
на съвместно от Китайския 
колеж по тенис на маса на 
Шанхайския университет 
за спорт и Siasun Robot & 
Automation Co.

В помощ на спортисти-
те се прилагат и космиче-
ски технологии. По време 
на подготвителния период 
на китайския отбор по плу-
ване за Олимпиадата, Ки-
тайската академия по аеро- 
космическа електроника 
проведе тестове върху шест 
световни шампиона по плу-
ване, използвайки аерокос-
мическо измервателно обо-
рудване. 

Данните бяха получени 
и чрез симулационно обу-
чение, което помогна при 
разработването на пла-
нове за научна подготов-
ка на спортистите и оси-
гури научна подкрепа за 

приложения. Тази техноло-
гия за видеонаблюдение е 
разработена за първи път 
през 1942 г. от германски 
учени за наблюдение на из-
стрелването на ракети V2. 
По-късно е използвана от 
американски учени по вре-
ме на изпитанията на атом-
ната бомба.

„Чрез тази технология 
движенията на спортиста 
се разглеждат в триизмер-
на пространствена система, 
която показва различни де-
тайли, въз основа на които 
треньорът може да осигури 
качествено ръководство за 
движението на спортиста“, 
каза инженерът по разра-
ботка на системата. 

Благодарение на та-
зи технология китайският 
отбор по скокове във во-
да спечели седем златни 
и пет сребърни медала на 
Олимпиадата, което го на-
прави един от най-успеш-
ните отбори в китайската 
делегация. 

Друга роботизирана сис-
тема за обучение е Pangbot 
M-ONE за тенис на маса, 
която дебютира през април 

подобряване на техните по-
стижения, изчислиха спе-
циалистите от Sina Weibo 
на China Aerospace Science 
and Technology Corporation.

Спортното облекло на 
спортистите беше друга 
област, включваща висо-
ки технологии. Обувките 
и спортното облекло на 
81-килограмовия златен ме-
далист по вдигане на теже-
сти при мъжете Лю Сяо-
джун предизвикаха мно-
го дискусии. Използвайки 
множество технологии, не-
говите маратонки са устой-
чиви при повече от един 
тон тегло, а също са устой-
чиви на удар. 

Подметката използва су-
пер специални влакна, кои-
то са 2,5 пъти по-устойчи-
ви от обикновените мате-
риали. Тя има изключител-
ни характеристики на зах-
ващане на земята.

Развитието на съвре-
менните технологии е ва-
жна стъпка за напредъка 
на представянето на спор-
тистите, обясни пред Global 
Times Уан Даджао, вете-
ран спортен коментатор от 
Пекин. Той отбеляза също, 
че напредъкът в техноло-
гичните инструменти в об-
ластта на спорта трябва да 
бъде достъпен и споделен 
в световен мащаб. „Напре-
дъкът в спортната наука и 
технологии е общо богат-
ство на човечеството и то 
не трябва да бъде свърза-
но с националната научна 
и технологична сигурност“, 
посочи коментаторът. „Има 
тенденция технологичните 
пробиви, направени от ня-
кои страни в областта на 
спорта,  да се разпростра-
нят в световен мащаб за 
кратък период“, казва Уан  
Даджао.

да се стремим към успех и 
да насърчаваме приятел-
ството“, заяви Джан Хайди, 

председателя на Китайска-
та федерация на хората с 
увреждания.

Параолимпийците на 
Китай са хора с различни 
професии, като сред тях 
има работници, фермери, 
студенти, държавни служи-
тели и собственици на биз-
нес. Средната им възраст е 
27,5 години, като 16-годиш-
ният плувец Дзян Юен е 
най-младият, а 56-годишни-
ят тенисист на маса Джао 
Пин – най-възрастният.

Според китайската феде-
рация на хората с уврежда-
ния цялата китайска деле-
гация е ваксинирана сре-
щу COVID-19.

Около 4400 спортисти от 
около 160 държави и реги-
они участват в Параолим-
пийските игри в Токио, от-
крити на 24 август и про-
дължаващи до 5 септември.

Китайският национален отбор по скокове във вода  
отдавна се възползва от модерните 3-D и ИИ технологии
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2021 г.
Каталожен № 381

Хонконгско изложение 
за храни 

Традиционната 
култура във Фуджоу 
През последните 
дни в град Фуджоу 
се провеждат много 
спектакли, чиято цел 
е да популяризират 
местното 
нематериално 
културно 
наследство. Сред 
тях са фуджоуската 
опера (миндзю), 
разказване на 
истории на местен 
диалект (пинхуа) 
и други, които 
показват колорита 
и красотата на 
местната култура.

Снимка Синхуа

С
тадо диви азиат-
ски слонове от 
Юннан стана-
ха особено по-
пулярни. Всяко 
тяхно движение 

се наблюдаваше внимател-
но не само от дронове и 
учени, но и от папараци.

До началото на юни ста-
дото е достигнало провин-
циалната столица Кунмин - 
на повече от 500 км от до-
ма си, като са изминали 
много по-голямо разстоя-
ние от всички диви слоно-
ве в Юннан досега.

Експертите започнаха 
да се притесняват за оце-
ляването им, след като те 
се насочиха към по-хладни 
области и влязоха в допир 
с човешката цивилизация. 

Това, което мнози-
на смятаха за много ми-
ло поведение, като напри-
мер разходките в градове-
те и честото полягане за 
дрямка, всъщност бяха при-
знаци на стрес и изтоще-
ние, казаха експерти пред  
Би Би Си.

итайският ко-
раб за наблюде-
ние „Юянуан-6“ 
замина от род-
ното си приста-

нище в източната част на 
провинция Дзянсу за нов 
кръг мисии в Индийския 
океан. Корабът ще работи 
в морето около 76 дни, из-
пълнявайки научни задачи 
за наблюдение, обхващай-
ки повече от 16 000 морски 
мили по време на своето 
плаване.

„Юянуан-6“ е китайски 
кораб за наблюдение, при-
надлежащ към Китайския 
отдел за морско проследя-
ване и контрол. Той при-
тежава мултирадарни съ-
оръжения, които могат да 
проследяват и контролират 
космически кораби, като 

Пътешествието на дивите слонове в Юннан

Китайският кораб „Юянуан-6“ 
на мисия в Индийския океан

ракети, спътници, косми-
чески кораби и станции.

Като трето поколе-
ние кораб за наблюдение, 
„Юянуан-6“ е участвал в 70 
морски мисии, а тази го-
дина е работил в морето 

повече от 130 дни и е из-
пълнил шест морски ми-
сии за наблюдение, вклю-
чително на китайската кос-
мическа мисия с пилоти-
рания космически кораб  
„Шънджоу-12“.  

риключи ус-
пешно изложе-
нието за храни-
телни продукти, 
което бе прове-
дено в Хонконг-

ския конгресен и изложбен 
център в Уанчай и органи-
зирано от Съвета за разви-
тие на търговията в Хон-
конг. Интерес са прояви-
ли повече от 370 000 посе-
тители въпреки епидемия-
та от COVID-19. Предста-
вено е било огромно раз-
нообразие от хранителни 

продукти от цял свят.
Редовен посетител на 

Food Expo споделя: „Въ-
преки че дегустацията на 
храна не е разрешена тази 
година, мисля, че атмос-
ферата тук е страхотна“. 

В рамките на това из-
ложение тази година в 
Хонконг са проведени че-
тири други събития – из-
ложения на вино, чай, до-
макински уреди и козме-
тични продукти, с участи-
ето на около 900 изложи-
тели от цял свят. 

За голямо облекчение 
на наблюдателите, слоно-
вете променят посоката 
на движение и се насоч-
ват на юг и няколко сед-
мици по-късно приближа-
ват река Юендзин.

Властите установили, че 
в непосредствения радиус 

на стадото има само един 
мост, подходящ за тях, и 
изпратили работната гру-
па от хиляди войници и 
работници да разхвърлят 
храна като стръв и да по-
ставят електрически огра-
ди, за да създадат изкуст-
вени пътеки. Групите дори 

навлажняват пътищата, за 
да се уверят, че са доста-
тъчно хладни за слоновете.

Но животните не след-
ват предвидения маршрут и 
вместо да стигнат по начер-
таните пътеки след 30 ки-
лометра, изминават 143 км. 

Накрая, на 8 август, ста- 

дото пресича моста над ре-
ка Юендзин. 

Това даде повод на мест-
ните медии да обявят на-
чалото на последния етап 
от пътуване на стадото, въ-
преки че до природния ре-
зерват Сишуанбанна има 
още 200 км. 

К


